
حکم نایب رئیس بانوان وزنه برداری 
صادر شد

حکم نایب رئیس بانوان فدراسیون وزنه برداری صادر شد. 
پس از اس��تعفای بهار بهرامی از سمت نایب رئیسی بانوان 
فدراسیون وزنه برداری، مریم منظمی به عنوان گزینه این 
پس��ت از س��وی فدراس��یون به وزارت ورزش معرفی شد. 
اکنون نیز حکم منظمی صادر شده و از این پس به عنوان 
نایب رئیس بانوان وزنه برداری فعالیت خواهد کرد. منظمی 
سمت نایب رئیسی بانوان فدراسیون کشتی را نیز در کارنامه 
کاری خود دارد. در زمان ریاست علی مرادی، منظمی سومین 
نایب رئیس بانوان فدراسیون وزنه برداری محسوب می شود. 

۵ نامزد  ریاست فدراسیون شطرنج 
تأیید صلاحیت شدند

از ۹ نف��ری که برای ریاس��ت فدراس��یون ش��طرنج 
متقاضی ش��دند، 5 نفر تایید صلاحیت مدیریتی شدند 
و 4 نف��ر دیگر یک هفته برای تکمی��ل مدارک فرصت 
دارند، در غیر این صورت رد صلاحیت می شوند. محسن 
س��میع زاده، سرپرس��ت دبیری فدراس��یون شطرنج در 
گفت وگو با ایسنا، درباره افراد تایید صلاحیت شده برای 
پست ریاست فدراسیون شطرنج گفت: سابقه مدیریتی 5 
نفر از کاندیداهای ریاست فدراسیون شطرنج به نام های 
شادی پریدر، رضا ش��یرین آبادی فراهانی، احمد گواری، 
محمدابراهیم مداحی و حسین مطیعی مورد تایید قرار 
گرفته اس��ت. او افزود: مدارک این 5 نفر در کمیس��یون 
تطبیق مورد تایید قرار گرفت. همچنین به دیگران ابلاغ 
شد به مدت یک هفته فرصت دارند مدارک احراز مدیریتی 
خود را به دبیرخانه ارائه دهند و اگر هر شخصی از اعضا 
اعتراض��ی دارد می تواند اعتراض خود را به صورت کتبی 
تحویل دهد تا بررسی مجدد شود. بیست و یکم خرداد ماه 
سال جاری مهلت نهایی ثبت نام انتخابات شطرنج به پایان 
رسید که در پایان ۹ نفر برای ریاست فدراسیون شطرنج 
متقاضی شدند. متقاضیان می توانستند به مدت ۱۰ روز 
کاری ثبت نام خود را تکمیل کنند. با این وجود هفته های 
اول ثبت نام با استقبال سرد همراه بود تا اینکه شادی پریدر 
تصمیم گرفت به عنوان اولین نفر در انتخابات فدراسیون 
شطرنج ثبت نام کند. شاهرخ نورونی، ایمان امیدوارتهرانی، 
محمدرضا خورشیدی و یاشار ناصری 4 نفری بودند که 
صلاحیت مدیریتی آنها برای حضور در انتخابات فدراسیون 

شطرنج رد شده و یک هفته فرصت اعتراض دارند. 

بنر به پرواز درآمده در آسمان 
ورزشگاه برنلی جنجال ساز شد

ی��ک اتفاق عجیب در ورزش��گاه محل برگ��زاری بازی 
تیم های فوتبال منچسترسیتی و برنلی، موجب واکنش های 
منفی بس��یاری شد. در شرایطی که ابراز همدردی با جرج 
فلوید، شهروند سیاه پوست کشته شده توسط پلیس آمریکا 
در فوتبال اروپا و دنیا موج می زند، محتوای یک بنر به نمایش 
درآمده در آس��مان ورزشگاه محل برگزاری بازی تیم های 
منچسترسیتی و برنلی در هفته سی ام رقابت های لیگ برتر 
انگلیس جنجال ساز شد. در جریان نیمه اول، از یک هواپیمای 
به پرواز درآمده، بنری با شعار »زندگی سفیدپوستان اهمیت 
دارد« به نمایش درآمد که در واقع کنایه ای به نوشته روی 
پیراهن تمام بازیکنان لیگ برتر انگلیس با مضمون »زندگی 
سیاه پوستان اهمیت دارد« در حمایت از جرج فلوید تلقی 
می شود. در پایان عبارت هم نام باشگاه برنلی ثبت شده بود. 
پس از این اتفاق، باشگاه برنلی ضمن عذرخواهی از تمام مردم 
و باشگاه منچسترسیتی اعلام کرد خاطیان را شناسایی و 

به صورت مادام العمر از کار در باشگاه اخراج خواهد کرد. 

اتحادیه جهانی کشتی: رشته فرنگی 
از المپیک ۲۰۲۴ حذف نمی شود

اتحادیه جهانی کشتی )UWW( اطمینان داد کشتی 
فرنگی از المپیک ۲۰۲4 حذف نخواهد ش��د. سرپرست 
موقت فدراس��یون کش��تی جمهوری آذربایجان و عضو 
کمیته اجرایی اتحادیه جهانی کشتی )UWW( ۲ روز 
قبل از حدف احتمالی کشتی فرنگی در المپیک ۲۰۲4 در 
پاریس خبر داد اما اکنون اتحادیه جهانی کشتی گفته های 
وی را تکذیب کرده و اطمینان داده است کشتی فرنگی 

در المپیک ۲۰۲4 حضور خواهد داشت. 
سرویس رس��انه ای UWW در این باره به خبرگزاری 
تاس روس��یه اعلام کرد: از آنجا که المپیک جوانان محلی 
برای آزمایش بس��یاری از رشته های ورزشی پیش از شروع 
المپیک است، کمیته اجرایی اتحادیه جهانی کشتی 6 ماه 
قبل تصمیم گرفت سبک جدیدی از این ورزش را در المپیک 
۲۰۲۲ جوان��ان به معرض نمایش و امتحان بگذارد. در این 
راستا کشتی ساحلی جایگزین کشتی فرنگی شد. در المپیک 
۲۰۲6 نیز سبک جدید کشتی و کشتی فرنگی حضور خواهند 
داشت، هر چند هنوز این موضوع مورد تایید قرار نگرفته است. 
اتحادیه جهانی کشتی همچنین تأکید کرد ظهور سبک های 
جدید هیچ ارتباطی با برنامه های بلندمدت این نهاد و حذف 
سبک های قدیمی ندارد. تصمیم اخیر ما نشان دهنده همکاری 
فعال ما با فدراسیون های جهانی و کمیته بین المللی به منظور 
آزمایش سبک های جدید کشتی است. گفته های اخیر عضو 
آذربایجانی اتحادیه جهانی کشتی به اشتباه تفسیر شده است. 

اخبار

ورزشی
ادامه فعالیت وکلای ایرانی در پرونده ویلموتس

در پی بیانیه تیم حقوقی فدراسیون فوتبال مبنی بر کناره گیری از وکالت این فدراسیون در پرونده شکایت مارک ویلموتس، سخنگوی فدراسیون 
فوتبال گفت: نشست سرپرست فدراسیون فوتبال و وکلای فدراسیون درباره پروند مارک ویلموتس برگزار شد. در این نشست، حاضران بر تداوم 
تلاش و پیگیری مجدانه جهت حفظ منافع ملی در این پرونده تاکید کردند و مقرر شد مسیر مربوط با قدرت  توسط تیم حقوقی پرونده تداوم یابد. 

جهان��ی  روز  ب��ا  همزم��ان 
مش��اهیر  ت��الار  المپی��ک، 
ورزش کش��ور در محل کمیته ملی المپیک افتتاح ش��د. 
افتتاح تالار مشاهیر ورزش کشور ویژه برنامه ورزش ایران 
برای گرامیداشت س��الروز جهانی »المپیک« بود که روز 
سه ش��نبه و همزمان با این روز انجام ش��د. در این مراسم 
همچنین از مصطفی هاش��می طبا، رئیس پیشین کمیته 
ملی المپیک تقدیر ش��د. مسعود سلطانی فر وزیر ورزش، 
رض��ا صالحی امیری رئیس کمیت��ه ملی المپیک، محمود 
خسروی وفا رئیس کمیته ملی پاراالمپیک و دیگر مدیران 
وزارتخانه و این دو کمیته، همراه با رؤس��ای فدراسیون ها 
و برخی چهره های ورزش��ی از شرکت کنندگان در مراسم 
بودند. علی اصغر مونسان، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی هم از مسؤولان غیر ورزشی حاضر در این 
مراسم بود. با افتتاح تالار مشاهیر ورزش کشور که در محل 
کمیته ملی المپیک انجام شد، از تندیس های علی میرزایی 
)وزنه برداری(، محمود ملاقاس��می، محمد مهدی یعقوبی، 
امامعلی حبیبی و محمد ابراهیم سیف پور  )کشتی آزاد( و 

سیامند رحمان )پارا  وزنه برداری( رونمایی شد.

عم�ده  ■ س�لطان�ی فر: 
افتخارات المپیکی ایران بعد 

از انقلاب به دست آمد
وزی��ر ورزش و جوان��ان  
در این مراس��م با اشاره به 
افتخارات ورزشکاران ایران 
در عرصه بین المللی گفت: 
عمده افتخ��ارات المپیکی 
ایران بعد از انقلاب به دست 
آمد. مسعود سلطانی فر در 

مراسم افتتاح تالار مشاهیر ورزش جهان از تلاش همه جانبه 
انجام ش��ده برای افتتاح موزه ملی ورزش و این تالار تشکر و 
قدردانی کرد. وی با اشاره به حضور هاشمی طبا در مراسم گفت: 
وی سال ها ایده و انگیزه داشت که این اتفاق بیفتد، در مراحل 
کار انگیزه داد و طرح ایده داشت، خسروی وفا هم ما را همراهی 
کرد. اقدامی که برای رونمایی از تندیس قهرمانی داریم و گام 
اول آن امروز برداشته می شود، ارزشمند است و باعث می شود 
موضوع قهرمانان در اذهان باقی  بماند و نسل به نسل منتقل 
شود. وی با اشاره به ۱6 دوره حضور ورزش ایران در ادوار مختلف 

بازی ه��ای المپیک تصریح 
کرد: بخش عمده افتخارات 
المپیکی ایران بعد از انقلاب 
به دست آمد، ورزش کشور 
از ادوار مختلف المپیک ۱6 
مدال طلا به دست آورد که 
۱5 طلا بعد از انقلاب بوده 
است. وزیر ورزش با تاکید بر 
اینکه طرح اولیه مکان جدید 
موزه ملی ورزش تهیه شده 
است، خاطرنشان کرد: بنا داریم امسال با تامین منابع، عملیات 
اجرایی را آغاز کنیم. بنایی فاخر به عنوان موزه داریم که آن را 

مستقل از فضای اداری تأسیس خواهیم کرد. 
بهنام محمودی: تالار مشاهیر باعث ثبت شدن افتخارات  ■

ورزشکاران در تاریخ می شود
همچنی��ن کاپیتان پیش��ین تیم  ملی والیب��ال درباره 
این اقدام گفت: تالار مش��اهیر باعث ثبت شدن افتخارات 
ورزشکاران در تاریخ می شود. بهنام محمودی که در محل 
افتتاح تالار مشاهیر ورزش حضور داشت، گفت: این اقدام 

باعث می ش��ود نسل جدید بدانند چه کسانی برای ورزش 
کشور زحمت کشیدند، نتیجه این اقدامات در تاریخ ثبت 
و ماندگار می شود. وی با ابراز امیدواری از ادامه این رویه 
در بخش های دیگر خاطرنشان کرد: درست این است که 
همیش��ه از آدم های خوب تقدیر ش��ده و عملکرد آنها به 
تصویر کشیده شود. وی درباره شرایط والیبال با تاکید بر 
اینکه با برگش��ت داورزنی ک��ه تجربه زیادی دارد توقع از 
والیبال زیاد است، گفت: همه می خواهند والیبال رشد خود 
را داشته باشد اما در این مدت استپ داشت. وی با اشاره 
به اصلاح آیین نامه و مسابقات لیگ خاطرنشان کرد: اقدام 
اصلی برای انتخاب سرمربی بود که با همفکری کارشناسان 
انجام ش��د. در نهایت هم به این نتیجه رسیدیم که چون 
رویداد زیاد اس��ت و هم لیگ از ش��هریور شروع می شود، 
فعلا صبر کنیم و با گزینه های مختلف صحبت و بهترین 
نتیجه را رقم بزنیم . بهنام محمودی با تاکید بر اینکه درباره 
س��رمربی هنوز تصمیم گرفته نشده است، گفت: یکسری 
ایده داده ش��ده که در حال بررس��ی است. مربیان داخلی 
توانایی دارند ولی باید بررسی شود، چون در سال المپیک 

هستیم و نمی توانیم ریسک کنیم. 

ادامه از صفحه اول
... چون هیچ وقت با رای عمومی انتخاب 
نشده، کوچک ترین حقی برای نشستن روی کرسی قانون گذاری 
ندارد اما هنوز آنجاس��ت. هر چه هست، انبوهی از سالخوردگان 
)معمولا( محافظه کار )بدون حرف و حدیث( سفید )همیشه( که 
 )منحصرا( مرد هستند، مشروعیت انتخاباتی را به یغما برده اند و

تا امروز کماکان با باش��گاه نجیب زادگان شان حال کرده اند. چه 
می ش��د اگر- با توجه به هجوم توجهات به نمادهای مش��هود 
برده داری بریتانیایی- شفاف تر به این موضوع پرداخته می شد که 
فرانسیس بیرینگ فعلی )مخالف خاص اصلاحات مجلس اعیان( 
از اعقاب بارون فرانسیس بیرینگ اول، بانکدار مخالف جریان لغو 
برده داری قرن هجدهم و نوزدهم میلادی در »وست مینیستر« 
است؛ کسی که از کالاهای محصول برده داری سود می برد؟ جاده 
بیرینگ در لویشام، جنوب غربی لندن )محل تولد صادق خان 
شهردار لندن( نیز به نام همین جناب لرد بوده است. دست آخر او به 
شکلی اغراق آمیز به اتهام وارد آوردن »رنج های جسمی به سیاهان« 
از خانه لردها منفصل شد. مگر تعداد این دزدان دریایی مرتبط با 
خاندان های برده دار- که در قالب ۲ روش عضویت در مجلس اعیان 

کرسی به ارث برده یا ثبت نام شده اند- که تمایل دارند این بخش 
بی خود غیر منتخب قوه مقننه به رسمیت شناخته شود، چقدر از 
نام خیابان ها و مجسمه های مورد هجوم قرار گرفته کمتر است؟

به لطف مش��کلی که دزدان دریایی سالخورده برای اعتراف 
درباره اعقاب ش��ان با آن مواجه ش��ده اند، که تنها باری بوده که 
آنها توضیح می دهند چرا در موقعیت فعلی هستند و همچنین 
با استناد به پایگاه داده های کالج لندن از مالکان برده ها، بعضی 
نام ها بلافاصله به ذهن متبادر می شود؛ اول از همه، یکی از آن 
نامزدهای بدون حوزه انتخابیه، اشرافی محافظه کار و لایروبی شده 
از دل زمان، داگلاس هاگ، ویسکنت )نایب کنت( هالیشام. او نواده 
چارلز مک گارل، تاجری است که زمانی به خاطر ۲84۹ برده اش 
مبلغ ۱۲۹464 پوند )معادل ۱۰۰ میلیون پوند فعلی( جریمه شد. 
توری پیر، لرد کارینگتون که از سال ۲۰۱8 عضو مجلس اعیان 
است، ما را به هویت نیای خود یعنی بارون کارینگتون رهنمون 
می کند که به  خاطر از دس��ت دادن ۲68 برده اش مبلغ 4۹۰8 

پوند غرامت دریافت کرد. دیگر اشرافی محافظه کار که خونش به 
برده داران می رسد چهاردهمین لرد فیرفاکس از خاندان کامرون 
است، نواده ششمین بارون فیرفاکس که جزو زمین داران بزرگ 
ویرجینیای آمریکای دوران اس��تعمار بود و مش��هور بود که به  
خاطر به رختخواب بردن کنیزکان سیاه به خود می بالد؛ اقدامی 
که امروز معادل تجاوز است. کرسی لردنشین سیفورد از منطقه 
ساسکس، در انحصار نوادگان برده دار معروف جرج آلیس است 
که به  خاطر داش��تن ۱۰۰۰ برده جریمه شده بود. همسایه او، 
 نهمین ایرل تمپل آو استاو، دست کم یک نام خاندانی مشترک
ب��ا ریچاد تمپل- ناگنت- برایجز- چان��دوس- گرنویل، یکی از 
مخالفان جریان ضدبرده داری دارد. کسی که ادعا کرده بود تصویب 
لایحه ضدبرده داری به معنی تضمین مرگ هر مرد سفیدپوست 
در مستعمرات هند غربی )جزایر کارائیب امروزی( خواهد بود. 

ثروت ها، مش��روعیت ها و عایدی های ناشی از برده داری که 
باعث برجستگی تاریخی عده ای شده بود، هنوز به شکلی موثر 

آن مجسمه های )زنده( نادیده انگاشته را از دیگران متمایز کرده و 
باعث امتیازات و نفوذ سیاسی شان می شود. اگر مجسمه کولستون 
را مستحق سرنگونی بدانیم پس چرا یک الگوی دیگر برنگزینیم: 
سیمون داگلاس پنانت، هفتمین بارون پنراین که زینت فعلی 
مجلس علیا خوانده شده است. هیچ یک از موفقیت های شخصی 
این بارون به پای جاه طلبی خاندانی او نمی رسد، چرا که او همه آنها 
را مدیون جد بزرگش در عمارت اربابی پنراین در شمال ولز است 
که نیمه دوم قرن هفدهم برای تجارت ۱۰۰۰ برده سرمایه گذاری 
کرد و آن زمان ۱4 هزار و 683 پوند به چنگ آورد. بعدتر یکی از 
اجداد او در توصیه به همپالگی های مجلس اعیان برای مواظبت 
از اموال شان آنها را چنین نصیحت کرد: »من امیدوارم که از گاوها 

و کاکا سیاه های تان زیاد کار نکشید!«
جالب است که حتی برخی از این اشراف بزرگوار مثل لرد گیج 
از فیرل پلیس، ابتدا با ژستی اخلاقی اعلام می کردند از ماهیت 
کسب و کار اجداد دزد دریایی شان شوکه شده اند اما شوک برانگیزتر 
اینکه حتی وقتی مشخص شد وارث برده دارانی قهار هستند هم 

از کرسی خود در مجلس اعیان کناره گیری نکردند که نکردند!
* تحلیلگر آبزرور

تالار مشاهیر ورزش همزمان با روز جهانی »المپیک« افتتاح شد

قدردانی از مفاخر

مجسمه های زنده برده داری در مجلس اعیان

کمیته المپیک

ترجمه

کیاوش عزیزی: از امروز چهارشنبه، مجددا لیگ برتر نوزدهم 
از س��ر گرفته می ش��ود و ش��اگردان فرهاد مجیدی در روزی 
بسیار سخت و طاقت فرسا در اهواز سوزان در ورزشگاه خالی 
از تماشاگر، میهمان فولاد خوزستان هستند. استقلال در ۱۰ 
 دیدار پیش رویش ش��رایط به  مراتب س��خت  تری را از جنبه
آب  و  هوایی نسبت به سایر مدعیان تجربه خواهد کرد. پرونده 
این لیگ پرماجرا با تمام حرف  و حدیث های فراوانش قرار است 
با انجام یک دیدار عقب افتاده از هفته هفدهم بین ۲ تیم فولاد 
خوزستان و استقلال از امروز دوباره از سر گرفته شود. در این 
مدت آنقدر صحبت های ضدونقیض از سوی کسانی که دلیلی 
برای برگزاری مجدد لیگ نوزدهم نمی بینند، شنیده ایم که تا 
با چش��م خودمان نبینیم باورمان نمی شود که قرار است این 
رقابت ها آغاز شود. اما یکی از نکات تأثیرگذار در نتایج بازی ها 
که کمتر به آن پرداخته  شده، برگزاری اجباری لیگ در فصل 
تابستان است که با توجه به اینکه در جدول رده بندی شاهد 5 
تیم )فولاد خوزستان، صنعت نفت آبادان، نفت مسجدسلیمان، 
پارس جنوبی  جم و شاهین بوشهر( از منطقه گرم آب  و هوایی 
هستیم، این امر می تواند کار را برای تیم های میهمان بیش از 
هر زمانی سخت کند که البته وضعیت استقلال از این منظر 
سخت تر از سایر تیم های حاضر در لیگ برتر خواهد بود. این 
در حالی   اس��ت که اگر لیگ روند عادی خود را پی می گرفت 
این قرعه می توانس��ت برای شاگردان مجیدی یک امر مثبت 
تلقی شود. حالا فرهاد مجیدی علاوه بر چالش های زیادی که 
این روزها باید چاره ای برای حل آنها بیندیشد، باید فکری هم 
به حال گرمای طاقت فرس��ای جنوب کشور بکند؛ با توجه به 
برنامه های اعلام شده از سوی سازمان لیگ آنها باید در 4 دیدار 
خارج از خانه به دیدار رقبایی بروند که در مناطق گرمسیری 
میزبان این تیم خواهند بود. در واقع فوتبال ایران هر ساله در 
ماه ه��ای خرداد و تیر تعطیل بوده و در نهایت در نیمه مرداد 
بازی ها آغاز می شد تا بعد از گذشت حدود ۹ ماه در اردیبهشت 
تمام ش��ود اما این زمان بندی امسال به  هم  خورده و با شیوع 
کرونا، لیگ ایران از اواسط اسفند ۹8 تعطیل شد و طبق اعلام 
سازمان لیگ این رقابت ها امروز با انجام دیدار حساس فولاد و 
استقلال آغاز می شود که گرمای هوای اهواز در این مقطع از 
سال بر کسی پوشیده نیست، هر چند بازی در ساعت ۲۱ برگزار 
می ش��ود. در ادامه لیگ و از هفته بیست و سوم، آبی پوشان در 
دیدار بعدی خارج از خانه  شان ۱5 تیرماه در ورزشگاه اختصاصی 
پارس جنوبی در شهر جم به میدان می روند، سپس بعد از بازی 
خانگی مقابل تراکتور در هفته بیست و پنجم که به  احتمال زیاد 
اواخر تیر برگزار خواهد شد رو در روی صنعت نفت آبادان در 
شهر آبادان قرار خواهند گرفت. در ادامه پسران آبی پس از انجام 
3 بازی سخت با تیم های نساجی، سپاهان و شهرخودرو باید در 
شهر بوشهر به مصاف شاهین بروند که البته تاریخ دقیق این 
بازی هنوز از سوی سازمان لیگ اعلام نشده است اما با توجه 
به تاریخ پایان رقابت های لیگ نوزدهم، این دیدار نیز قطعاً فصل 
تابستان برگزار خواهد شد. به  این  ترتیب می توان گفت تعلیق 
لیگ باعث شده است استقلال با بدترین وضعیت ممکن از منظر 
 قرعه مواجه شود. یعنی آبی ها با احتساب بازی عقب افتاده شان،

5 سفر برون شهری دارند که از این تعداد، 4 مسافرت به مناطق 

گرمسیری است و تنها سفر استقلال به مناطق غیرگرمسیری، 
حضور در مش��هد برای بازی با شهرخودرو خواهد بود. این در 
شرایطی است که با توجه به آمار ستاد مبارزه با کرونا، در مناطق 
گرمسیری خطر ابتلا به این ویروس نیز بیشتر است و این موضوع 
اعضای این تیم را تحت  فشار خواهد گذاشت و باعث استرس 
هر چه بیشتر بازیکنان این تیم خواهد شد. با توجه به مواردی 
که به آن اش��اره شد این مسأله می تواند حتی کسب سهمیه 
را برای این تیم به خطر بیندازد. اما در جبهه مقابل می توان 
گفت سایر مدعیان لیگ شرایطی به  مراتب بهتر از استقلال 
را تجربه خواهند کرد. با نگاهی به بازی های ۹ هفته پیش رو 
می توان دریافت که گرمای آب  و هوایی در این مقطع از سال 

شاید چندان روی روند این تیم ها تأثیرگذار نباشد. 
برنام�ه بازی های بیرون از خانه تیم های پرس�پولیس،  ■

سپاهان، تراکتور، شهر خودرو و استقلال
پرسپولیس: ماشین سازی تبریز، نفت مسجدسلیمان، نساجی 

مازندران و گل گهر سیرجان
سپاهان: سایپا، تراکتور، استقلال و پیکان

تراکتور: اس��تقلال تهران، شهرخودرو، شاهین بوشهر و فولاد 
خوزستان

اس�تقلال: فولاد خوزس��تان، پارس جنوبی جم، نفت آبادان، 
شهر خودرو و شاهین بوشهر

البته هواداران اس��تقلال باید این را هم در نظر بگیرند که 
شرایط به وجود آمده کاملاً تصادفی بوده و هیچ تقصیری متوجه 
هیچ  یک از اعضای سازمان لیگ نیست. باید منتظر بمانیم و 
ببینیم مجیدی در اولین مسابقه شروع مجدد لیگ به  عنوان 
س��رمربی تیمی که همواره خودش را مدیون آن دانس��ته آیا 
قادر است از حیثیت تیمش در این شرایط دفاع کند یا خیر؟

صلح روز؛ اسپانسر قبلی استقلال کوتاه آمد ■
گفتنی است در یک ماه گذشته حرف و حدیث های زیادی 
در رابطه با قرارداد باشگاه استقلال با کارگزار جدید مطرح شد، به 
طوری که شرکت آریا برتر به عنوان کارگزار قبلی به دلیل نقص 
قرارداد و دفاع از حقوق خود، مجبور به شکایت شد. با توجه به 
مسائل به وجود آمده، این شرکت تصمیم به اقاله قرارداد گرفت. 
مجید خاکساری، مدیرعامل شرکت آریا برتر با اعلام این 
خبر گفت: با توجه به تلاش های زیادی که این کارگزاری 
در مدت یک سال از هر لحاظ برای باشگاه استقلال انجام 
داده و تمایل باش��گاه جهت هم��کاری با کارگزار جدید، 
برای آرامش هواداران اس��تقلال و با تلاش وزارت ورزش 
و جوانان و برخی اعضای هیأت مدیره اس��تقلال، تصمیم 
به اقاله قرارداد گرفته ش��د که مقدمات و اسناد و مدارک 
تسویه حساب های مالی انجام خواهد شد. وی افزود: با توجه 
به در پیش بودن بازی های حساس استقلال، بویژه دیدار با 
فولاد خوزستان، برای این تیم آرزوی موفقیت می کنیم و 
اگر هم خدماتی انجام دادیم، به خاطر نام بزرگ استقلال 
بوده است. اگر چه به دلیل هیاهوی زیاد، خدمات شرکت 
آریا برتر بویژه کمک های مالی نه  تنها دیده نشد، بلکه مورد 
حمله قرار گرفت و به نوعی جای خیلی چیزها تغییر کرد 
اما ما برای کمک به استقلال تصمیم گرفتیم این باشگاه 

در آرامش کارها را پیش ببرد. 

به بهانه تقابل فولاد �  استقلال در شروع مجدد لیگ برتر 
و کار سخت آبی ها در دیدارهای پیش  رو

امان از گرمای جنوب

چهارشنبه ۴ تیر 1399
وطن امروز     شماره ۲9۵۶

ونا          اولین دیدار با تب کر
س�رانجام فصل نوزدهم لیگ برتر فوتبال ایران پس از کش و قوس های فراوان و تعطیلات طولانی مدت، با انجام یک 
بازی معوقه از سر گرفته می شود. البته با توجه به آمار مبتلایان و فوتی ها بر اثر کرونا که حتی به نصف زمان اوج دوران 
شیوع آن هم نرسیده، اینکه چطور مسؤولان ورزش اوضاع الان کشور را مناسب برای برگزاری مسابقات می بینند هم 
جای بحث دارد. به هر ش�کل اس�تقلال و فولاد امش�ب از ساعت ۲1 در اهواز و در ورزشگاه شهدای خوزستان به مصاف 
هم می روند. حالا هواداران شاهد اولین دیدار از فوتبالی خواهند بود که مدت ها از دیدن آن محروم بودند؛ فوتبالی که 
قرار است متفاوت تر از سابق هم )به دلیل بیماری کرونا( برگزار شود؛ بازی هایی که قطعاً بدون حضور تماشاگران و حتی 
خبرنگاران کسل کننده و سرد دنبال خواهد شد. البته اینکه سازمان لیگ با برگزاری این دیدار در وضعیت قرمز استان 
خوزستان به دلیل شیوع کرونا، چگونه می تواند سلامتی اعضای ۲ تیم را ضمانت کند هم سؤالی است که این روزها برای 
اهالی رسانه و فوتبال به وجود آمده است. آبی ها در ۴ دیدار اخیر خود در خوزستان مقابل قرمزهای این استان شکستی 
در کارنامه ثبت نکرده اند. آخرین بازی ۲ تیم در خوزستان با برتری ۲ بر صفر استقلال به پایان رسید و باید دید شاگردان 
فرهاد مجیدی می توانند این روند شکست ناپذیری را ادامه دهند یا خیر. بدون  شک این دیدار به دلیل تعطیلی ۴ ماهه 
لیگ برتر و نا آماده بودن تیم ها، چندان جذاب دنبال نخواهد شد و بیشتر تیم ها نگران مصدوم شدن بازیکنان خود خواهند 
بود. تقابل این ۲ تیم در دور رفت این فصل با نتیجه مساوی یک- یک به پایان رسید. البته آبی ها در آن دیدار آندره آ 
استراماچونی، سرمربی ایتالیایی و موفق خود را روی نیمکت داشتند اما برای دیدار امشب هدایت هر دو تیم برعهده 
بازیکنان سابق استقلال است؛ فرهاد مجیدی روی نیمکت آبی ها و جواد نکونام روی نیمکت فولاد خوزستان. این دیدار 
از آن جهت برای استقلالی ها حائز اهمیت است که با پیروزی به رده دوم جدول تکیه می زنند و اختلاف با صدر را به ۸ 
امتیاز می رسانند و به جمع مدعیان قهرمانی اضافه می شوند اما استقلالی ها در صورت باخت قاعدتاً باید شانس کمی برای 
قهرمانی خود متصور شوند. فولاد هم در صورت برد هم امتیاز با استقلال خواهد شد و می تواند جای شهرخودرو را در رده 
پنجم بگیرد. باید دید استقلالی  که لیگ شروع نشده ۲ مصدوم از ناحیه رباط صلیبی داشته و بازیکنانی مثل اسماعیلی 
و زکی پور تازه از مصدومیت رهایی پیدا کرده اند و دیاباته، ستاره این فصلش را هم آماده کنار خود نمی بیند، می تواند 
هوادارانش را با پیروزی در این دیدار امیدوار به قهرمانی کند؟ استقلالی که پیش از تعطیلی لیگ روند نزولی داشته است، 

آیا از این فرصت استفاده می کند تا نتایج ضعیف خود را جبران کند؟


